
 

13. juli 2022  

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen Inatsisartut, fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvor stort er landarealet af fåreholdernes græsningsareal til 

fårene, der er overdraget til undersøgelse til råstofudvinding?  

a. Hvor er det lokaliseret? 

b. Er græsningsarealet og landarealet, der skal undersøges på 

samme sted? 

2. Da der blev ansøgt om undersøgelse af landarealer, blev der 

afholdt høringer fra fåreholderne inden arealet blev overdraget til 

mineselskabet? 

a. Hvad var budskabet fra fåreholderne i høringerne?   

b. Har man taget hensyn til de hjemmeboendes budskab i 

høringerne? 

3. Hvornår begynder undersøgelserne af det omtalte landareal? 

a. Hvad er grunden til at fåreholdernes græsningsarealer er 

blevet overdraget til undersøgelse for råstofudvinding? 

b. For ikke at forstyrre får der græsser i området, hvad tænker 

Naalakkersuisut for at mindske forstyrrelsen? 

4. Har man tænkt sig at gøre noget for at undgå at man i fremtiden 

vil overdrage fårenes græsningsarealer til mineselskaberne? 

a. Hvis ja, hvad er har man tænkt sig at gøre? 

b. Hvis ikke, hvorfor skal man fortsætte med at skade 

erhvervet?  

5. Hvordan vil Naalakkersuisut prioritere, såfremt der er flere der 

har ansøgt om fårenes græsningsarealer? 



 

a. Skal fåreholderne prioriteres?  

b. Hvis ja, hvordan skal de prioriteres?   

c. Vil man tilbagetrække godkendelsen af ansøgningerne om 

undersøgelse til råstofudvinding? 

(Inatsisartut medlem Mariane Paviasen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Man hører om at der er blevet ansøgt om landarealer til undersøgelse for 

råstofudvinding, som er blevet godkendt. Det er uforståeligt og hvad er 

Naalakkersuisuts handlingsplan for at undgå, at de allerede eksisterende 

erhvervsområder bliver forstyrret ved at tildele landarealer der allerede 

benyttes. Selv med kun undersøgelser for råstofudvinding vil forstyrre 

fåreholdererhvervet. Derfor er ønsker jeg oplysning om hvilke erhverv der er 

vigtigst for Naalakkersuisut, af den grund ønsker jeg oplysninger om hvad man 

har tænkt sig at gøre ved at begge erhverv er forstyrrende for hinanden. 

 


